
 

 

Број: 05/1-50-13-29-17-5/16 

Сарајево, 03. 03. 2016. године 

 

 

ИЗВЈЕШТАЈ 

 

 

са састанка чланова Независног одбора Парламентарне скупштине БиХ као 

независног 

тијела полицијске структуре БиХ са руководством Граничне полиције БиХ 

 

 

Састанак је одржан 17.02.2016. године, с почетком у 10 часова, у просторијама 

Граничне полиције БиХ у Сарајеву. Присуствовали су: Зоран Галић, директор 

Граничне полиције БиХ, Зијад Срабовић, замјеник директора Граничне полиције БиХ, 

Слободан Крстић, помоћник директора за организацију и операције, Мато Јозић, други 

замјеник предсједника Независног одбора, Адиса Бегић и Мирослав Шкорић, чланови 

Независног одбора, те Ивана Ловрић, секретар Независног одбора.  

 

Директор Граничне полиције БиХ Зоран Галић пожелио је добродошлицу члановима 

Независног одбора и рекао да је на располагању за сва евентуална питања. 

 

Мато Јозић, други замјеник предсједника Независног одбора, укратко је образложио 

разлог посјете. Рекао је да је посјета организована у складу са Планом и програмом 

рада Независног одбора за 2016. годину  с циљем одржавања континуитета сарадње са 

полицијским агенцијама из своје надлежности. Такође, напоменуо је и да је Независни 

одбор на посљедњој сједници разматрао допис Граничне полиције БиХ а везано за 

Информацију о Приједлогу одлуке о утврђивању Плана пријема кадета за 2016. годину 

којим обавјештава чланове Независног одбора да је Министарство финансија и трезора 

БиХ број кадета у чину „полицајац“ смањило на 50, што је у супротности са усвојеним 

буџетом Граничне полиције БиХ за 2016. годину, гдје је планирано 100 кадета у чину 

„полицајац“ и 20 у чину „млађи инспектор“, те је Независни одбор донио закључак да 

ће посјетити Граничну полицију с циљем пружања евентуалне подршке. 

 

Директор Граничне полиције Зоран Галић истакао је да је највећи проблем Граничне 

полиције БиХ кадровска попуњеност полицијских службеника јер у овом тренутку 

недостаје њих 564. Додатни проблем је настао и кад је у новембру и децембру 2015. 

године 40 полицијских службеника поднијело захтјев за пензионисање. Све ово може 

имате велике посљедице на функционисање Граничне полиције БиХ, јер већ сада на 

неким граничним прелазима није могуће организовати смјене. 

Такође, велики проблем је и то што је полицијска академија у Мостару смјештајног 

капацитета од 143 кадета за три полицијске агенције (Гранична полиција БиХ, Државна 

агенција за истраге и заштиту БиХ и Дирекција за координацију полицијских тијела 



 

БиХ) а потребно је 300, па је приједлог био да се кадети прерасподијеле на академију 

на Враце (Сарајево) и Бањалуку, али  није добио подршку. 

У сврху проналаска ријешења постоји договор између министра безбједности БиХ, 

директора Државне агенције за истраге и заштиту БиХ, директора Граничне полиције 

БиХ и директора Дирекције за координацију полицијских тијела БиХ о измјени закона 

о полицијским службеницима у вези са екстерним пријемом полицијских службеника 

на свим нивоима. Што значи да би се донекле ријешио проблем попуњавањем 

полицијских службеника из других агенција, када се за то укаже прилика. 

 

Г. Галић је нагласио да је у међувремену Савјет министара БиХ прихватио Одлуку о 

утврђивању Плана пријема кадета у 2016. години према којој ће Гранична полиција 

БиХ у овој години моћи примити 150 кадета у чину „полицајац“ и 20 у чину „млађи 

инспектор“ па је планирано да се за отприлике мјесец дана распише конкурс, обави 

селекција и до 01.09.2016. године Академија крене са радом. Нагласио је и да је јако 

тешко направити селекцију јер на конкурс увијек пристигне између 7000-9000 

апликација. 

Оно што треба нагласити је и то да Гранична полиција БиХ од 2010. године није 

вршила пријем нових кадета, а према Плану Граничне полиције БиХ за сваку годину је 

предвиђено њих 100 и 20 млађих инспектора.  

 

Други замјеник предсједника Независног одбора Мато Јозић осврнуо се још и на 

мигрантску кризу у Европи и региону као и на Споразум о међусобном пружању 

помоћи и оперативној сарадњи агенција за спровођење закона који је потписан између 

Дирекције за координацију полицијских тијела БиХ, Државне агенције за истраге и 

заштиту БиХ, Граничне полиције БиХ, Федералног министарства унутрашњих послова 

– Федералне управе полиције - и Министарства унутрашњих послова Кантона Сарајево 

на територији Кантона Сарајево. Г. Јозић је изнио мишљење да споразум који је 

потписан на државном нивоу а важи само за одређену територију може имати 

посљедице, што потврђује и догађај који се десио у Сребреници 11.07.2015. године. 

Директор Граничне полиције БиХ г. Галић навео је да има слично мишљења те да је 

Гранична полиција БиХ заузела став да такав споразум не потписује јер је сарадња већ 

дефинисана чланом 18. Закона о Граничној полицији. 

 

Замјеник директора Граничне полиције БиХ Зијад Срабовић такође је нагласио да  би 

поред измјена Закона о полицијским службеницима о екстерном премјештају још једна 

измјена била од великог значаја, а то је да се измијени члан о интерном премјештају 

полицијских службеника, при чему би руководилац могао премјестити полицијског 

службеника 80 километара и више на четири године а не на једну годину, као што је то 

сада.   

 

Г. Галић је желио да нагласи и да је направљена анализа тренутног стања у Граничној 

полицији те да су полако покренуте одређене реформе како би били што 

функционални и професионалнији. Настоји се смањити број руководећих службеника а 



 

повећати број службеника на терену. У плану је такође и да се од четири нивоа 

руковођења избаци један. 

Оно чиме су незадовољни је оперативни план. Сваки регионални центар требало би да 

има своју оперативну базу, што сада није случај. 

 

 

Чланови Независног одбора на крају су нагласили да ће Независни одбор и даље, у 

оквиру својих надлежности, пружати подршку раду Граничној полицији БиХ и 

пожељели им много успјеха. 

 

Састанак је завршен у 12 часова. 

 

 

                                                               ДРУГИ ЗАМЈЕНИК ПРЕДСЈЕДНИКА 

                                                                           НЕЗАВИСНОГ ОДБОРА 

 

                                                                                     Мато Јозић 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 


